

上海紧缺人才培训工程教学系列丛书

上海市通用外语（英语）
水平等级考试（初级）
模拟考试测试题

上海市通用外语水平等级考试办公室 编

TEGP

东南大学出版社

41.68055/631



上海市通用外语（英语）

水平等级考试（初级）

模拟考试测试题

上海市通用外语水平等级考试办公室 编

赠阅



东南大学出版社

保存本

1236802

41.68055
631

上海市通用外语(英语)水平等级考试(初级)
模拟考试测试题

上海市通用外语水平等级考试办公室 编

*

东南大学出版社出版发行

(南京四牌楼2号 邮编210096)

金坛市教学印刷厂印刷

开本 850×1168 毫米 1/32 印张 6.5 字数 175 千

1998年12月第1版 1998年12月第1次印刷

印数: 1—20100册

ISBN 7-81050-413-4/H·33

定价: 8.80元

(凡因印装质量问题,可直接向承印厂调换)



15312208A.1A

《上海紧缺人才培养工程》教学系列丛书

上海市教育委员会

上海市成人教育委员会

中共上海市委组织部

上海市人事局

联合组织编写

上海大学出版社

上海市通用外语水平等级考试专家委员会英语组成员：

组长：戴伟栋（教授） 上海外国语大学校长

组员：黄源深（教授） 华东师范大学外语系

陆国强（教授） 复旦大学外语系

何兆熊（教授） 上海外国语大学英语学院院长

黄次栋（教授） 上海师范大学外语系

王长荣（教授） 上海外国语大学出国培训部主任

主要编写人员：

崇明颖 陆海虹

责任编辑：

施 恩

封面设计：

顾晓阳

责任印制：

陈 跃

前言

当我们即将跨入 21 世纪的时候，上海正处在社会主义物质文明和精神文明大发展的阶段。为了尽快把上海建设成国际经济、金融、贸易中心之一，亟需培养和造就一大批懂经济，善管理，能参与国际竞争，坚持为社会主义建设服务的外向型、复合型人才。面对这一形势，上海市教育委员会、上海市成人教育委员会、上海市委组织部、上海市人事局共同组织实施了“上海紧缺人才培养工程”。

根据“上海紧缺人才培养工程”的计划，为满足社会各阶层、各行业，以及广大群众对外语的需求，上海市通用外语水平等级考试办公室负责在全市组织通用外语考试。其中初级英语考试每年组织两次。

为了使广大应试者对初级英语考试有较全面的了解，在《上海市通用外语（英语）水平等级考试（初级）考试大纲》的基础上，上海市通用外语水平等级考试办公室组织编写了《上海市通用外语（英语）水平等级考试（初级）模拟测试题》。本书旨在为应试者能对自己的英语水平进行自测，提高参加初级英语考试的自信心。同时我们也必须指出，英语水平的提高是靠英语技能听、说、读、写的操练来获得的。当然仅仅通过做模拟考试练习题来提高自己通过考试的机率是无助于自身英语能力的提高的。因此本书只是学习初级英语的辅助教材。

全书共有模拟考试练习题 6 套，习题的题型和难度

与正式考试题完全一致，内容涵盖考试大纲中的所有语言项目。建议考生在考试前先用本书进行自测。

本书在编写过程中听取了有关专家和教师的意见和建议，并由英国专家 Betty Barr 女士审校，在此我们一并表示衷心的感谢。

上海市通用外语水平等级考试办公室

1998年10月

Contents

<i>Practice Tests</i>	(模拟测试题)	
Practice Test 1	1
Practice Test 2	29
Practice Test 3	56
Practice Test 4	84
Practice Test 5	111
Practice Test 6	138
<i>Tapescripts</i>	(录音稿)	
Practice Test 1	165
Practice Test 2	170
Practice Test 3	174
Practice Test 4	178
Practice Test 5	183
Practice Test 6	188
<i>Keys</i>	(答案)	
Practice Test 1	192
Practice Test 2	193
Practice Test 3	194
Practice Test 4	195
Practice Test 5	196
Practice Test 6	197

Practice Tests (模拟测试题)

Practice Test 1

Section I

Listening Comprehension

(Time: 30 minutes)

第一节

听力理解

Part A

Directions:

In this part, you will hear 10 short conversations between two speakers. At the end of each conversation, a third voice will ask a question about what was said. You will hear both the conversation and the question TWICE. After you hear the question, you will have a period of 20 seconds to read the 3 possible answers marked [A], [B], and [C] printed in your TESTBOOK and decide which is the best answer. Mark your answer on the ANSWER SHEET by drawing with a pencil a short bar across the corresponding letter in the brackets.

第一部分

听对话，作选择

在这部分您将听到 10 段小对话和问题。每段对话和问题都听两遍。每段答题时间 20 秒听完问题后，请在[A]、[B]和[C] 中找出正确的回答，并将答案用铅笔记在答题卷上相应的括号内。

- 1 [A] Tea.
[B] Water.
[C] Coffee.

- 2 [A] 7:45.
[B] 7:15.
[C] 6:45.

- 3 [A] June.
[B] July.
[C] August.

- 4 [A] Her parents.
[B] Her mother.
[C] Her father.

- 5 [A] She agrees with the man.
[B] She's sure that the movie was good.
[C] She has never seen a strange movie before.

- 6 [A] At 10:00.
[B] At 8:00.
[C] At 4:00.

- 7 [A] He found the task very difficult.
[B] He finds it hard to believe that the woman spent so much time on it.
[C] The task was difficult to complete in fifty minutes.

- 8 [A] In a barber shop.
 [B] In a supermarket.
 [C] In a restaurant.
- 9 [A] He doesn't understand why she wants more dishes.
 [B] They should have more food.
 [C] They shouldn't eat too much.
- 10 [A] If she had gone camping before.
 [B] What the weather will be like tomorrow.
 [C] When the woman wants to go camping.

Part B

Directions:

In this part, you will hear 5 short utterances. Each utterance will be said TWICE. After you hear the utterance, you will have a period of 20 seconds to read the 3 possible answers marked [A], [B] and [C] printed in your **TESTBOOK** and decide which is the best answer. Mark your answer on the **ANSWER SHEET** by drawing with a pencil a short bar across the corresponding letter in the brackets.

第二部分

听音答话

在这部分您将听到 5 句短句。每句听两遍。每句答题时间 20 秒。听完一句后，请在[A]、[B]和[C]中找出正确的回答，并将答案用铅笔记在答题卷上相应的括号内。

- 11 [A] Take it easy. [B] It's all right. [C] Oh, I'm sorry to hear that.
- 12 [A] Thank you. [B] Really? [C] Oh, no.
- 13 [A] I'm sorry I can't find it. [B] I'm afraid not. [C] No. What a pity.
- 14 [A] It's very serious. [B] They're bad ones. [C] I agree with you.

In this part, you will hear 2 short stories. Each instance will be said TWICE. After you hear the instance, you will have 30 seconds to read the 3 possible answers marked [A], [B] and [C] in your TESTBOOK and decide which is the best answer. Mark your answer on the ANSWER SHEET by drawing with a pencil a short bar across the corresponding letter in the brackets.

Part C

Directions:

In this part, you will hear 2 short stories. Each story will be read TWICE. After you hear the story, you will have a period of 3 minutes to read the 3 possible answers marked [A], [B] and [C] printed in your TESTBOOK and decide which is the best answer. Mark your answer on the ANSWER SHEET by drawing with a pencil a short bar across the

corresponding letter in the brackets.

第三部分

听短文，作选择

在这部分您将听到两个小故事。每个故事听两遍。每个故事有五项答题，答题时间 3 分钟。听完后，请在每一项[A]、[B]和[C]中找出正确的回答，并将答案用铅笔记在答题卷上相应的括号内。

Passage 1

- 16 The man and his wife were dreaming of _____.
- [A] having more food
- [B] living in a new house
- [C] having delicious food and new clothes
- 17 What had the man had for his dinner when an old woman came to their house one night?
- [A] He had just had a little bread.
- [B] He had just had a pancake.
- [C] He had had nothing.
- 18 Why did the man wish to have a pancake?
- [A] Because he had had nothing for his dinner.
- [B] Because he was hungry.
- [C] Because he liked nothing else but pancakes.
- 19 What happened when the wife made the second wish?
- [A] There was a house full of wonderful food.

- [B] A pancake appeared under the man's nose.
- [C] A pancake stuck to the end of the man's nose.

20 Could the man enjoy his pancake?

- [A] No, because the third wish they made was that none of this had ever happened.
- [B] No, because they wished for nothing.
- [C] No, because they had blamed each other.

Passage 2

ribbon 打印色带

- 21 Yesterday morning Paul was going to .
- [A] write a long letter
 - [B] change the typewriter ribbon
 - [C] write his economics paper
- 22 He and then started to eat a piece of candy.
- [A] got a sheet of paper and his typewriter ready to work
 - [B] got some water
 - [C] did nothing but only looked out of the window
- 23 Why did Paul say "I hope they can read this"?
- [A] Because the letter was too long.
 - [B] Because the ribbon was too old.
 - [C] Because he had not written to his family for too long a time.

- 24 Paul's hands got very dirty because he _____.
- [A] changed the ribbon
 [B] used the ink from the ribbon
 [C] wrote his letter with the ink
- 25 Paul decided _____.
- [A] to finish writing his economics paper immediately
 [B] to have his lunch first, do something else and then finish writing the paper
 [C] not to use the typewriter

Section II

Grammar & Vocabulary

(Time: 40 minutes)

第二节

语法词汇

Part A

Directions:

There are 30 sentences in this part. Beneath each sentence there are 4 words or phrases marked [A], [B], [C] and [D]. Choose the one word or phrase that best completes the sentence. Mark your answer on the ANSWER SHEET by drawing with a pencil a short bar across the corresponding letter in the brackets.

第一部分

这部分有 30 句未完成的句子。每句有四项选择[A]、[B]、[C]和[D]。选择其中

最恰当的一项，并将答案用铅笔记在答题卷上相应的括号内。

26 You must try not to _____ so many mistakes.

[A] do

[B] make

[C] tell

[D] perform

27 They have not seen their uncle _____ 1988.

[A] until

[B] since

[C] from

[D] in

28 This is Mr Evans, _____ invention has helped hundreds of deaf people.

[A] whose

[B] which

[C] that

[D] whom

29 He is very much looking forward _____ visiting your country.

[A] by

[B] with

[C] to

[D] at

- 30 Open the window, _____ you? It's very hot in here.
- [A] will
[B] can
[C] must
[D] need
- 31 He borrowed a dictionary _____ me but he has never returned it.
- [A] for
[B] of
[C] from
[D] to
- 32 We must _____ our minds about where to go for our holidays this year.
- [A] make out
[B] make off
[C] make for
[D] make up
- 33 _____ you work harder, you are going to fail your exams.
- [A] If
[B] Although
[C] Because
[D] Unless
- 34 Would you _____ not using the office telephone to make private calls, please?
- [A] hate